
 

 

Év végi beszámoló 2024 

Koós Bálint György 

Egyetemi Hallgatói Önkormányzat Elnöki Kabinet nemzetközi elnökhelyettes 

 

Tisztelt Küldöttgyűlés! 

2024. januárjában kezdtem meg munkámat az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat 

nemzetközi elnökhelyetteseként. Célom egész évben az volt, hogy teljesítsem elnök 

kisasszony felém és a terület felé megfogalmazott kéréseit, amelyeknek úgy gondolom, 

hogy sikerült eleget tennem. 

Nemzetközi ügyek 

Mandátumba lépésemet követően felvettem a kapcsolatot a Nemzetközi Irodával, valamint 

az ÁNTK, HHK, VTK és RTK Nemzetközi Osztályaival, hogy kiépítsem az eddig hiányos 

kommunikációs csatornát a hallgatói önkormányzattal és elősegítsem a jövőbeli közös 

munkát. A karokon külön szóba kerültek az ösztöndíjas nemzetközi hallgatók, az Erasmus+ 

bírálati rendszer, valamint a HÖK szerepe a nemzetközi hallgatók integrálásában. Az 

egyeztetéseken elhangzottakról beszámolót is készítettem. 

A Nemzetközi Irodával már az év elején sikerült megtalálni a közös hangot és megalapozni 

az azóta is töretlenül működő együttműködésünket. A folyamatos megbeszélések és az 

osztályokkal való kapcsolattartás eredményeképpen közreműködtem a 32/2021-es rektori 

utasítás (Erasmus+ bírálás) jelenleg is napirenden lévő módosításában, valamint sikerült 

anyagi támogatást szereznem az EHÖK nemzetközi rendezvényeinek lebonyolításához. 

Külön kiemelném a közös rendezvényeink szerepét, ugyanis mandátumom betöltése óta a 

Nemzetközi Iroda által szervezett események mind EHÖK közreműködéssel zajlottak le. 

Az első közös rendezvényünk a februári „International Welcome Day” volt, amelyet több-

kevesebb sikerrel igyekeztünk új köntösbe bújtatni. Szintén a Welcome Day volt az első 

esemény, amelyen az ESN-nel, valamint az ÁNTK Nemzetközi Bizottságával együtt 

dolgozhattam. A második, szeptemberi „International Welcome Day”-t már egy jobban 

összeszokott csapatként tudtuk lebonyolítani, amely új, színesebb programelemeket 

tartalmazott. 



 

 

Februárban elnök kisasszonnyal lehetőségünk nyílt megbeszélést folytatni az Egyetem új 

nemzetközi rektorhelyettesével. A találkozón a hallgatói mobilitás, a nálunk tanuló 

nemzetközi hallgatók helyzete, az EHÖK tevékenysége, valamint az akkor még nem 

működő Nemzetközi Bizottság témái kerültek terítékre. Rektorhelyettes úr mind az első, 

mind a későbbi egyeztetéseken támogatásáról biztosított bennünket. Rektorhelyettes úr, 

valamint Kitta Annamária irodavezető asszony segítsége nélkül a Nemzetközi Bizottság 

megalakulása nem valósulhatott volna meg. Egyeztetéseink eredményeképpen a 

Nemzetközi Iroda 3,6 millió forintos keretet különített el az EHÖK Nemzetközi Bizottsága 

számára, amely kizárólag a tagok anyagi jutalmazására szolgál. 

Az év során az Erasmus Student Network helyi és országos szervezetével is 

megbeszéléseket folytattam, főként az ESN Nemzetközi Bizottságba való betagozódásáról, 

valamint az Erasmus Cardok helyzetéről. A Nemzetközi Bizottság új ügyrendjének 

megalkotása során prioritásként kezeltem mind az ESN, mind pedig a Stipendium 

Hungaricum Mentorhálózat szervezeti autonómiájának megőrzését. 

Márciusban az Egyetem új Nemzetközi Főigazgatójával alapozhattam meg az 

együttműködést. Főigazgató Asszony lelkes támogatója a hallgatói mozgalomnak és a 

Nemzetközi Bizottság koncepciójának. Az év során számos alkalommal vonta be a 

hallgatókat a Főigazgatóság által szervezett nemzetközi eseményekbe és biztosított 

megjelenést, valamint anyagi támogatást az EHÖK-nek. 

Az első félév során számos egyeztetésem volt az ÁNTK HÖK elnökével és az ÁNTK 

Nemzetközi Bizottságának elnökével az EHÖK Nemzetközi Bizottságáról. Az 

Nemzetközi Bizottság 

Bár papíron már létezett egy ideje, az EHÖK Nemzetközi Bizottsága 2024 novemberétől 

kezdve működik effektíven. Az év nagy része a Bizottság ügyrendjének megírásával, a 

bevont szervezetekkel történő megbeszélésekkel és a működéshez szükséges anyagi 

fedezet biztosításával telt.  

2024. szeptember 26-án a Küldöttgyűlés által elfogadott bizottsági ügyrend alapján az 

EHÖK Nemzetközi Bizottsága mind az 5 kar képviselőinek, valamint az ESN és a Stipendium 

Hungaricum Mentorhálózat intézményi vezetőnek részvételével működik. A Bizottság 



 

 

jelenleg 22 tagot számlál, munkámat pedig Seres Johanna általános alelnök és Győr Anna 

titkár segítik. 

Az EHÖK Nemzetközi Bizottságának működése a közös célok elérésén és a nyílt, folyamatos 

kommunikáción alapul. Rendezvényeink az EHÖK és a Nemzetközi Iroda támogatásával 

valósulnak meg, ezeknek jelentős részét az Erasmus Student Network helyi szervezetével 

és a Stipendium Hungaricum Mentorhálózattal közösen szervezzük. A Bizottság célja, hogy 

a nemzetközi mobilitásban részt vevő (kiutazó és beutazó) hallgatók érdekeit képviselje, 

valamint elősegítse integrációjukat az egyetemi közösségbe közösségépítő és 

rendezvényszervezési tevékenységeken keresztül. 

Újjászületése óta a Nemzetközi Bizottság két rendezvényt valósított meg, valamint szintén 

2 rendezvény lebonyolításában működött közre: 

− 2024. október 15: Intercultural Day 

A Nemzetközi Iroda és a Nemzetközi Bizottság közös szervezésében megvalósult 

eseményén a Nemzetközi Bizottság tagjai tartottak előadásokat, illetve 

workshopokat az interkulturális környezet kihívásairól. 

− 2024. november 11: Hungarian Workshop 

A rendezvény célja a magyar kultúra bemutatása a nemzetközi hallgatók számára. 

A rendezvényen a hallgatóknak lehetősége volt kipróbálni különféle magyar 

ételkülönlegességeket, magyar táncokat és megismerni a magyar népviseletet. 

− 2024. november 28: Ready, Set, Erasmus+! 

A Nemzetközi Iroda és a Bizottság közös eseménye, amely a kiutazó és a pályázni 

vágyó hallgatóknak nyújtott betekintést az Erasmus+ pályázati rendszerébe a 

pályázáshoz, kiutazáshoz és a hazaérkezéshez szükséges dokumentumokkal 

kapcsolatban. A rendezvény végén kötetlen beszélgetésre is volt lehetőség, ahol a 

Bizottság tagjait kérdezhették az érdeklődő hallgatók. 

2024. május 27-én szintén közreműködtem a tavaszi Ready, Set, Erasmus+! 

Programon, ahol a szakmai gyakorlati mobilitásról tartottam előadást. 

− 2024. december 04: International Christmas 



 

 

A Nemzetközi Bizottság hagyományos év végi rendezvénye, amit idén az EHÖK NB 

vett át. A rendezvény célja az ünnepi hangulat megteremtése és közös ünneplés a 

nemzetközi hallgatókkal. 

A rendezvényszervezés mellett kiemelt célunk egy egyetemi szintű mentorprogram 

kidolgozása, amely elsősorban az önköltséges hallgatókat támogatná. A program célja, 

hogy segítse ezen hallgatók beilleszkedését, tanulmányi előmenetelét és egyetemi 

közösségi életbe való aktív bekapcsolódását. Az EHÖK Nemzetközi Bizottsága már 

megkezdte az egyeztetéseket a Nemzetközi Irodával, az Erasmus Student Network helyi 

szervezetével és a Stipendium Hungaricum Mentorhálózattal a program részleteiről és 

megvalósításáról. Az együttműködés célja, hogy egy átfogó és fenntartható mentorálási 

rendszert hozzunk létre, amely az érintett hallgatók igényeire szabott támogatást nyújt – 

ehhez pedig elkezdtünk egy igényfelmérő kérdőív kidolgozását. 

A Bizottsági tagság esetében a közéleti ösztöndíjat a már említett NI keret fogja biztosítani 

megbízási szerződések formájában. A szerződéskötés részletei jelenleg egyeztetés alatt 

állnak. 

Egyéb 

Feladatkörömhöz tartozik az Egyetemen működő szakkollégiumokkal való kapcsolattartás 

is. Már EHÖK tisztségviselőként (is) tapasztalhattam meg a szakkollégiumok 

betagozódását a Ludovika Tehetségközpont alá, amely során felmerült a Szakkollégiumi 

Együttműködési Fórum újjáélesztése. Az EHÖK Kabinettel előkészítettük a SZEF új 

Alapszabályát, amelyet véleményezésre megküldtünk Tudományos rektorhelyettes úrnak, 

valamint Velkey György osztályvezető úr számára is, végül pedig a szakkollégiumok is 

véleményezhették a tervezetet, előrelépés azonban azóta se történt részükről. Szintén e 

feladatkörhöz tartozik a Szakkollégium gólyatábori kitelepülésének koordinációja. 

Az EHÖK Kabinet többi tagjával együtt segédkeztem a kiemelt hallgatói rendezvények 

szervezésében és lebonyolításában. Ezek közül a rendezvények közül kiemelném a 

Gólyatábort, ahol az EHÖK raktárért, illetve a kitelepülésekért voltam felelős, valamint a 

Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciájának 35. Díszközgyűlését. 

Összegzés 



 

 

Összességében úgy gondolom, hogy a nemzetközi terület számára jelentős előrelépés volt 

az idei év, azonban a munka nem áll meg. Tisztában vagyok/vagyunk a terület és a 

bizottsági munka jelenlegi hiányosságaival és a még kiaknázatlan lehetőségekkel, viszont 

sikerült egy biztos alapot teremtenünk, amire a jövőben sokkal könnyebb lesz építkezni. 

Büszke vagyok arra, hogy én is hozzájárulhattam a hallgatói önkormányzat nemzetközi 

területen való előrelépéséhez és szeretném megköszönni mindenkinek, akik ebben 

támogattak és azoknak is, akik ebben gátolni próbáltak. 

Ezúton kérem a tisztelt Küldöttgyűlést a beszámolóm támogatásában. 

Barcs, 2024. december 06. 

Tisztelettel: 

Koós Bálint György s.k. 

 


